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Zápis z jednání Akademického senátu TUL dne 13. 4. 2010 

Přítomni:  
R. Charvát, R. Suchánek, L. Beran, Z. Plíva, M. Šimůnková, M. Svoboda, M. Kolnerová, L. Moc, F. Lemfeld, 
B. Musilová, R. Štorová, D. Lubasová,  O. Malíková, M. Skála, M. Froňková, P. Suchomel  

Omluveni: L. Křiklavová, J. Zejda, O. Michálek, J. Bujoková, 
Nepřítomni: L. Málek 

Hosté:  
Z. Kůs (rektor), V. Stach (kvestor), J. Kraft (prorektor), A. Šírková (vedoucí OOP), R. Kollmerová (auditorka) 

Program jednání: 
1. Kontrola zápisu ze dne 9. 3. 2010 
2. Doplnění Vědecké rady TUL 
3. Změny ve Statutu a souvisejících dokumentech FT TUL 
4. Směrnice rektora č. 2/2010 (Vědecká redakce) 
5. Různé 

a) Dopis studenta Novotného 
b) Ukládání elektronických dat 
c) Rámcové smlouvy 
d) Informace rektora 
e) Informace se Sněmu Rady VŠ 
f) Témata ve zkratce 

 

Program byl schválen tichým souhlasem 
 

Zkrácená verze zápisu 

Ad 1.    Kontrola zápisu ze dne 9. 3. 2010 

Bez komentáře. 

Ad 2.    Doplnění Vědecké rady TUL 
Rektor odůvodnil návrh na doplnění VR panem Mgr.  Janem Baxantem. VR TUL  je  již  tradičně  složena 
z osob různých profesí a zaměření, tradice účasti biskupa  je dlouholetá. Při schvalování složení VR bylo 
upozorněno, že bude doplněna ještě o jedno jméno, odklad je způsoben čekáním na jmenování nového 
primase českého.  

Po diskusi následovalo hlasování. 
Návrh: hlasování o jmenování člena VR TUL aklamací 
Hlasování:  15 – 0 – 1  

Hlasování o jmenování bude provedeno aklamací 
 
Návrh usnesení: AS TUL schvaluje doplnění VR TUL o Mons. Mgr Jana Baxanta. 
Hlasování:  14 – 1 – 1  

 Usnesení bylo přijato. 
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Ad 3.    Změny ve Statutu a souvisejících dokumentech FT TUL 
Předkládaný materiál  akceptuje  dřívější  připomínky,  navrženy  pouze  drobné  úpravy  textu,  důvodem 
změn bylo množství neaktuálních údajů v původním znění, uvedené dokumenty fakulty byly uvedeny do 
souladu  se  zákonem  a  statutem  univerzity.  Byly  navrženy  drobné  změny,  AS  FT  souhlasí  se  všemi 
navrženými změnami  
 
Usnesení: Senát schvaluje předložené změny statutu Textilní fakulty a dalších předpisů se zapracovanými 
změnami. 
Hlasování:  16 – 0 – 0  

Usnesení bylo přijato. 

Ad 4.    Směrnice rektora č. 2/2010 (Vědecká redakce)  
Materiál  byl  doručen  omylem  a  neúplný.  Byla  pouze  podána  informace  o  smyslu  zřizované  redakce. 
Směrnice upravuje  zřízení  vědecké  redakce TUL. U publikací do RIV  je povinností,  aby prošly nějakou 
vědeckou  redakcí, u monografií vydaných na TUL  je  to doporučeno. Týká  se převážně neperiodických 
publikací, protože periodické mívají svou redakci. 
 
Usnesení: N/A 

Ad. 5.    Různé 
a)    Dopis studenta Novotného 
Ubytovávání  účastníků  sportovních  akcí  je  závazkem  z minulosti  –  v roce  2007  byla mezi MOV  a 
hejtmanem  Libereckého kraje podepsána dohoda o pořádání X. Zimního evropského olympijského 
festivalu mládeže (EYOWF) 2011. V roce 2008 bylo potvrzeno, že TUL rezervuje prostory k ubytování 
na  kolejích  (týká  se  pěti  bloků).  Vždy  jsme  usilovali  o  to,  aby  TUL  byla  brána  jako  zodpovědná  a 
důvěryhodná, a tak nepovažuji za vhodné, aby po třech letech příprav byla tato dohoda vypovězena. 
Harmonogram výuky na příští akademický rok je sestaven tak, aby maximálně vyšel vstříc studentům 
a aby minimalizoval nepříjemnosti, které tím vzniknou.  

 
Usnesení: N/A 
 
b)     Ukládání elektronických dat 
Vedle  tištěné  podoby  dokumentů  se  stále  častěji  setkáváme  s problémem  elektronických  dat  – 
s problémem dlouhodobého uložení a kompatibility formátů. Existuje nějaká koncepce, systém, který 
by do budoucna tento problém řešil? (DMS – Document Management System) řeší prorektor Novák; 
úkolem  takového  systému  není  jen  uložení  dat,  ale  i  jejich  správa,  administrace,  „kolování“ 
dokumentů, zabezpečení dat. Nejde o  jednoduchý problém, na který by byla odpověď hned. Do  té 
doby je třeba používat HDD, disková pole, zálohy. 
 
Usnesení: N/A 
 
c)     Rámcové smlouvy  
Na příkladu pořízení výpočetní techniky podle podmínek Rámcové smlouvy byla předvedena špatná 
funkčnost  uvedeného  řešení;  např.  uvedené  podmínky  na  záruku  velmi  zvyšují  cenu  (až  30%), 
přičemž u řady věcí je postačující záruka standardní. Vedení TUL zdůvodnilo proč uvedené Rámcové 
dohody vznikly i možná řešení do budoucna. 
 
Usnesení: N/A 
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d)     Informace rektora 
‐ projekt L: probíhá výběrové řízení. 
‐ projekt G: bude projednáván na veřejném zasedání na Magistrátu města Liberce. 
‐ rektor zaslal kondolenční dopisy polským partnerským univerzitám a ambasadorovi.  
 
Usnesení: N/A 
 
e)     Informace se Sněmu Rady VŠ 
Na  minulém  zasedání  AS  nebyl  čas  na  prodiskutování  novinek  ze  Sněmu  RVŠ;  informace  byly 
rozeslány emailem, je možné se k uvedeným tématům vrátit. 
 
Usnesení: N/A 
 
f)     Témata ve zkratce 
Kraft: Změny Statutu TUL i VJŘ AS byly zaregistrovány a schváleny MŠMT. 
Plíva: dotaz na stav problému RZS (Suchánek) – předáno prorektorce. 
Plíva:  dotaz  na  instalaci mikrofonů  v zasedací místnosti  IC  –  je  v řešení,  v brzké  době  proběhne 
instalace. 
Musilová: neuvažuje se o vyhlašování rektorského volna na Velký pátek? – zatím ne, pravděpodobná 
je i varianta státního svátku. 
Svoboda: bude 5. 5. 2010 rektorský den? – ano, protože již je v harmonogramu výuky, do budoucna 
možná dojde k jeho zrušení. 
 
Usnesení: N/A 
 
 

Příští jednání se bude konat 11. 5. 2010 v 9.00 v zasedací místnosti na budově IC. 
 
 
 
V Liberci dne 13. 4.2010  Doc. Ing. Plíva Zdeněk, Ph.D. 
zapsal: Mgr. Ing. Marek Skála, Ph.D.  předseda AS TUL 
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Nekrácená verze zápisu 

Ad 1. Kontrola zápisu ze dne 9. 3. 2010 

Bez komentáře. 

Ad 2. Doplnění Vědecké rady TUL 
Rektor odůvodnil návrh na doplnění VR Mgr.  Janem Baxantem. VR  TUL  je  již  tradičně  složena  z osob 
různých  profesí  a  zaměření,  tradice  účasti  biskupa  je  dlouholetá.  Při  schvalování  složení  VR  bylo 
upozorněno, že bude doplněna ještě o jedno jméno, odklad je způsoben čekáním na jmenování nového 
primase českého.  
Svoboda:    Proč  je  členem  VR  zástupce  pouze  jedné  církve?  Je  možné  očekávat  diskusi  na  téma 
diskriminace jiných církví. 
Rektor: pan biskup  je především nestrannou a kvalifikovanou osobou. Příslušnost ke katolické církvi a 
jeho funkce není primární pro návrh na jmenování, i když vyjadřuje i vztah k tradiční víře na území Čech.  
Svoboda:  Uvažuje  se  tedy  o  dalším  doplňování?  Neočekáváte  kritiku  podobnou  té  ze  zahájení 
akademického roku? 
Rektor:  Problémy  byly  způsobeny  především  nešťastnou  formulací  zprávy  na  TUNI.  V minulosti  býval 
členem VR například i ministr financí, což však nebylo důvodem jeho členství. 
Musilová: Na základě  jaké kvalifikace byl p. Baxant navržen do VR? Jaká  jsou  jeho díla, výsledky práce, 
reference? 
Rektor: jedná se o návrh rektora, o snahu vytvořit vyváženou VR TUL. 
Charvát: p. Baxant podle wikipedie představuje  konzervativní  „ortodoxní“  křídlo  církve,  je  to  výrazem 
orientace TUL? 
Rektor: p. Baxant svými vlastnostmi zapadá do mé představy o složení VR TUL. 
Šimůnková: v úvodu bylo  zmíněno,  že biskup  je  tradičním  členem VR TUL, nyní  zmiňujete,  že nejde o 
funkci ale o osobnost – zde je rozpor v argumentaci. 
Rektor:  Vyznání  ani  funkce  v církevní  hierarchii  není  důvodem  členství  ve  VR;  jde  pouze  o  osobu 
z daného prostředí, s vhodnými vlastnostmi. 
Svoboda:  Nechci  v žádném  případě  zpochybnit  kvality  p.  Baxanta,  naopak  s ním  a  s katolickou  církví 
máme jen dobré zkušenosti a pracovní vztahy, pouze upozorňuji na možné důsledky. 
Rektor: Před dvaceti lety by tato volba byla nemyslitelná, ale společnost se mění a začíná si uvědomovat, 
že existují i duchovní hodnoty. Je dobré naslouchat názorům ze širokého spektra. 
Lubasová: Je vhodné věnovat pozornost formulacím na TUNI. 
Moc: pan Baxant má být členem Vědecké rady Technické univerzity v Liberci – nevidím v jeho kvalifikaci 
předpoklady pro toto poslání. 
Rektor: opakuji že není účelem složit VR TUL pouze z vědců a techniků. Ostatní členové již schválené VR 
jsou  také  z velmi  odlišných  oblastí  zaměření  (umělci  apod.);  navíc  TUL  sama  o  sobě  zdaleka není  jen 
technickou univerzitou i když nese toto jméno, jsou zde obory humanitní, ekonomické, historické aj. 
Štorová: považuji jiný pohled na dění v TUL za správný a účelný. Souhlasím s návrhem a p. Baxant určitě 
snese srovnání s ostatními členy VR. 
Skála: v předkládaných materiálech chybí odborný životopis s publikacemi kandidáta. 
Rektor: to je má chyba, ale nechtěl jsem jej předkládat ke schválení za jiných podmínek, než ostatní členy 
VR, tam byly předloženy informace na stejné úrovni. 
 
Návrh: hlasování o jmenování člena VR TUL aklamací 
Hlasování:  15 – 0 – 1  

Hlasování o jmenování bude provedeno aklamací 
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Návrh usnesení: AS TUL schvaluje doplnění VR TUL o Mons. Mgr Jana Baxanta. 
Hlasování:  14 – 1 – 1  

 Usnesení bylo přijato. 

Ad 3. Změny ve Statutu a souvisejících dokumentech FT TUL 
Kraft:  Předkládaný materiál akceptuje dřívější připomínky, navrženy pouze drobné úpravy textu 
Bajzík:  Důvodem změn bylo množství neaktuálních údajů v původním znění, uvedené dokumenty fakulty 
byly uvedeny do souladu se zákonem a statutem univerzity. 
Kolnerová: Nutno opravit datum schválení senátem. 
Plíva: článek 8 odst. 3 nesouhlasí odkaz, správně by mělo být „v souladu s čl. 11 Statutu TUL“ 
Bajzík: AS FT souhlasí se všemi navrženými změnami. 
Usnesení: Senát schvaluje předložené změny statutu Textilní fakulty a dalších předpisů se zapracovanými 
změnami. 
Hlasování:  16 – 0 – 0  

Usnesení bylo přijato. 

Ad 4. Směrnice rektora č. 2/2010 (Vědecká redakce)  
Plíva: materiál byl doručen omylem a neúplný. Prosím o informaci, k jakému účelu je redakce zřízena. 
Rektor: Směrnice upravuje zřízení vědecké redakce TUL.  
Svoboda: Týká se periodických publikací, monografií a např. sborníků? 
Kraft: U publikací do RIV je povinností, aby prošly nějakou vědeckou redakcí, u monografií vydaných na 
TUL je to doporučeno. 
Rektor: Týká se převážně neperiodických publikací, protože periodické mívají svou redakci. 
Malíková: Je definováno, v jakých časových intervalech se bude Vědecká redakce scházet? 
Rektor: předpokládá se svolávání podle potřeby, bez zbytečného prodlení – jinak by ztratila smysl. 
Lemfeld: týká se to i časopisů? 
Rektor:  Jestliže  časopis má  svou  redakční  radu,  není  třeba  tím  zatěžovat  i  Vědeckou  redakci.  Ale  do 
budoucna to může i takovým publikacím prospět. 
Kraft: Jedná se o „supervizi“, ke které jsme tlačeni MŠMT ; dosud nebylo vyžadováno, ale nyní, s ohledem 
např. na RIV, jde o nutnost. 
Rektor:  Navíc  se  uvažuje  o  větším  propojení  s  „vydavatelstvím  TUL“,  podpora,  zvýšení  prestiže, 
propagace...  Bylo by vhodné, aby pracovníci vydávali více publikace v univerzitním vydavatelství. 
Musilová: Existuje seznam členů? 
Rektor: Zatím ne,  jakmile proběhne  jmenování, bude seznam ve veřejných dokumentech na stránkách 
TUL. 
Lemfeld: Jaké je uvažované zastoupení? Podle fakult? 
Rektor: Toto je v pravomoci rektora; záleží spíše na množství a zaměření přijímaných prací. 
Usnesení:  N/A  
 

Ad 5. Různé 
a) Dopis studenta Novotného 
Rektor:  Jedná se závazek z minulosti – v roce 2007 byla mezi MOV a hejtmanem Libereckého kraje 
podepsána dohoda o pořádání X. Zimního evropského olympijského festivalu mládeže (EYOWF) 2011. 
V roce 2008 bylo potvrzeno, že TUL rezervuje prostory k ubytování na kolejích  (týká se pěti bloků). 
Vždy  jsme usilovali o  to, aby TUL byla brána  jako  zodpovědná a důvěryhodná, a  tak nepovažuji  za 
vhodné,  aby  po  třech  letech  příprav  byla  tato  dohoda  vypovězena. Harmonogram  výuky  na  příští 
akademický  rok  je  sestaven  tak,  aby  maximálně  vyšel  vstříc  studentům  a  aby  minimalizoval 
nepříjemnosti, které tím vzniknou.  
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Kraft: ZS má opět 14  týdnů, nestandardně dlouhé zkouškové období bude 6,5  týdne s tím, že na 4 
týdny  bude  fungovat  standardní  ubytování.  V dalším  období  bude  jeden  blok  kolejí  vyhrazen  pro 
krátkodobé  ubytování  studentů  dojíždějících  na  zkoušky.  Bude  umožněna  úschova  „zavazadel“. 
Rektor: K otázce, zda se bude v podobných akcích pokračovat, mohu odpovědět, že ve výhledu 4 let 
nevíme o žádném úmyslu pořádat podobné akce, jedna žádost byla již zamítnuta a úmyslem vedení 
TUL je takovéto akce (v období akademického roku) nepodporovat a odmítat. 

Usnesení:  N/A  
 
b) Ukládání elektronických dat 
Svoboda: Vedle  tištěné podoby dokumentů  se  stále  častěji  setkáváme  s problémem elektronických 
dat – s problémem dlouhodobého uložení a kompatibility formátů. Existuje nějaká koncepce, systém, 
který by do budoucna tento problém řešil? 
Rektor: Toto téma (DMS – Document Management System) řeší prorektor Novák; úkolem takového 
systému není  jen uložení dat, ale  i  jejich správa, administrace, „kolování“ dokumentů, zabezpečení 
dat. Nejde o jednoduchý problém, na který by byla odpověď hned. Do té doby je třeba používat HDD, 
disková pole, zálohy. 

Usnesení:  N/A  
 
c) Rámcové smlouvy  
Lemfeld:  Uvedl  příklad  pořízení  výpočetní  techniky  podle  podmínek  Rámcové  smlouvy;  např. 
uvedené podmínky na záruku velmi zvyšují cenu (až 30%), přičemž u  řady věcí  je postačující záruka 
standardní. 
Rektor: Výběrová řízení obecně paralyzují některé činnosti na univerzitě.    
Kvestor: Rámcová  smlouva  se  zdá  jako nejlepší  řešení  v  současné  situaci. Požadavky na podmínky 
Rámcové smlouvy nebyly z fakult a ústavů připomínkovány. Rámcové smlouvy jsou uzavřeny na dva 
roky.  Také  existuje možnost  využití  dočasných  zvýhodněných  cen  (od  jiných  dodavatelů).  Pokud 
nabídky od  firem  v  rámci  rámcové  smlouvy nebudou  chodit  v požadovaném minimálním počtu,  je 
nutno na tuto skutečnost upozornit. Otevírá se tak možnost vypovězení rámcové smlouvy a vyjednání 
nové, za nových podmínek. Jiné metody (dynamický nákupní systém) jsou nepoužitelné a nefunkční. 
Jinak by došlo k porušování zákona... 
Lemfeld: Například uvedené  konfigurace  jsou  již dnes  zastaralé a  tedy  celá  smlouva  (garance  cen) 
ztrácí smysl. Navíc vybraní dodavatelé nejsou schopni dodat počítač „na míru“, podle potřeb. 
Malíková: Proč je limit pořizovací ceny, od kterého je nutno postupovat podle Rámcové smlouvy, tak 
nízký (1500,‐ CZK)? 
Kvestor: Jde o hodnotu, od které jsou nakupované předměty zařazeny do evidence.  
Beran: S kým je možno konzultovat správnost postupu, například při řešení grantů? 
Rektor: Záleží, kdo je řešitelem grantu; Rámcové smlouvy pak má na starosti pí. Dostálová 

Usnesení:  N/A  
 
d) Informace rektora 
‐ projekt L: probíhá výběrové řízení. 
‐ projekt G: bude projednáván na veřejném zasedání na Magistrátu města Liberce. 
‐ rektor zaslal kondolenční dopisy polským partnerským univerzitám a ambasadorovi.  

Usnesení:  N/A  
 
e) Informace se Sněmu Rady VŠ 
Usnesení:  N/A  

 
f) Témata ve zkratce 
Kraft: Změny Statutu TUL i VJŘ AS byly zaregistrovány a schváleny MŠMT. 
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Plíva: dotaz na stav problému RZS (Suchánek) – předáno prorektorce. 
Plíva:  dotaz  na  instalaci mikrofonů  v zasedací místnosti  IC  –  je  v řešení,  v brzké  době  proběhne 
instalace. 
Musilová: neuvažuje se o vyhlašování rektorského volna na Velký pátek? – zatím ne, pravděpodobná 
je i varianta státního svátku. 
Svoboda: bude 5. 5. 2010 rektorský den? – ano, protože již je v harmonogramu výuky, do budoucna 
možná dojde k jeho zrušení. 

Usnesení:  N/A  
 
 

Příští jednání se bude konat 11. 5. 2010 v 9.00 v zasedací místnosti na budově IC. 
 
 
V Liberci dne 13. 4.2009  Doc. Ing. Plíva Zdeněk, Ph.D. 
zapsal: Mgr. Ing. Marek Skála, Ph.D.  předseda AS TUL 


